



## 師生榮譽

Student & Faculty  
Achievements



# 師生榮譽

## Student & Faculty Achievements

### 榮獲中國四星大學美譽

艾瑞深中國校友會網於《2016中國大學評價研究報告》公佈2016中國大學排行榜、中國港澳台星級排名、中國各類型大學排行榜、中國大學傑出校友排行榜等榜單。在港澳台大學排名中，澳門理工學院榮獲2016中國四星級大學美譽，躋身中國高水準大學行列，辦學水平獲認可。大學排行榜評價體系覆蓋畢業生質量（傑出校友）、教學水準、傑出師資和學科建設等四大質量指標。同時入選中國四星級大學的包括：香港理工大學、香港城市大學、台灣東華大學、台灣中山大學、台灣科技大學等。在中國港澳台大學最佳專業排行榜中，本院的中葡翻譯、中英翻譯課程入選中國四星級專業（中國高水準專業），電子商務、管理學、會計暨金融、電腦學、社會工作學、公共行政學、綜合設計、視覺藝術、音樂、護理、診療技術、體育及運動等課程入選中國三星級專業（中國知名專業）。

### MPI Ranks Among Four-Star Universities in China

The “2016 Chinese Universities Evaluation Report” by the Chinese University Alumni Association (CUAA) has released the latest 2016 Chinese Universities Rankings, Star Ratings of Universities in the Mainland, Taiwan, Hong Kong and Macao, Chinese Universities Rankings by Category, and Chinese Universities Rankings by Outstanding Alumni. Among the rankings of universities of Hong Kong, Macao and Taiwan, MPI is ranked a Four-Star university among the top universities in China and the ranking makes MPI one of the high quality universities in China, indicating the recognition given to the Institute's high academic standards. The university rankings evaluation system covers four quality indexes: the quality of graduates (outstanding alumni), standards of teaching, faculty member qualifications and programme design and development. Universities such as Hong Kong Polytechnic University, City University of Hong Kong, Dong Hwa University (Taiwan), Sun Yat-sen University (Taiwan) as well as Taiwan University of Science and Technology are also rated as Four-Star universities in China. In the ranking by specialisation among Hong Kong, Macao and Taiwan, the Chinese-Portuguese and Chinese-English Translation and Interpretation programmes of MPI are selected as Four-Star specialisations (high-quality specialisation) in China, while the E-commerce, Management, Accounting and Finance, Computing, Social Work, Public Administration, Design, Visual Arts, Music, Nursing, Medical Laboratory Technology and Physical Education programmes are selected as Three-Star specialisations (renowned specialisation) in China.

## 囊括澳門人文社會科學研究優秀成果獎18項

由澳門基金會、中國社會科學雜誌社與廣東省社會科學界聯合會合辦的“第四屆澳門人文社會科學研究優秀成果獎”競爭激烈，主辦單位收到來自澳門、內地、香港、台灣及其它地區298份成果角逐獎項。評審委員會委員除了來自本地學術界外，還有中國社會科學院、中山大學、武漢大學、港澳珠三角研究中心等內地知名高等院校及研究單位的專家。最終56份成果頒發優秀成果獎。本院教職員囊括當中18個獎項，成為獲獎最多的高等學府，足證外界對本院在澳門人文社會科學範疇研究的肯定。

## Winning 18 Awards and Prizes at the Outstanding Achievement Awards for Macao in Humanities and Social Sciences

The 4<sup>th</sup> Outstanding Achievement Awards for Macao in Humanities and Social Sciences was jointly organised by the Macao Foundation, Social Sciences in China Press and the Guangdong Social Sciences Association and the competition was fierce. The organisers received 298 entries from Macao, the Mainland, Hong Kong, Taiwan and other regions competing for awards. Members of the jury came from the local academic community, and included experts from the Chinese Academy of Social Sciences, Sun Yat-sen University, Wuhan University, Hong Kong and Macao Pearl River Delta Research Centre and other well-known mainland institutions of higher learning. 56 entries were presented with outstanding achievement awards. 18 awards went to MPI staff and MPI was among the institutions of higher education winning the most awards. This is a testimony to the recognition by the outside world of MPI's research in the field of humanities and social sciences in Macao.

本院教職員在“第四屆澳門人文社會科學研究優秀成果獎”表現出色

—  
MPI won the most prizes at the Outstanding Achievement Awards for Macao in Humanities and Social Sciences



## 第四屆澳門人文社會科學研究優秀成果獎之本院獲獎人員

### MPI Award-winning Outputs at the 4<sup>th</sup> Outstanding Achievement Awards for Macao Research in Humanities and Social Sciences

姓名 Author(s)	獲獎成果 Academic Output	獎項 Award	姓名 Author(s)	獲獎成果 Academic Output	獎項 Award
黃綺妮 / 陳志峰 Wong Yi-Lee / <b>Chan Chi Fong</b>	Reforming Education in Contemporary Macao — Issues and Challenges	著作類一等獎 First Prize (Monograph)	杜偉明 / 譚鳳儀 / 張鳳儀 <b>To Wai Ming / Tam Fung Yi /</b> Cheung Fung Yi	Explore how Chinese Consumers Evaluate Retail Service Quality and Satisfaction	論文類三等獎 Third Prize (Paper)
李長森 <b>Li Changsen</b>	澳門嘜嚟嘢〈報效始末疏〉通官考	著作類一等獎 First Prize (Monograph)	婁勝華 / 姜姍姍 <b>Lou Shenghua /</b> Jiang Shanshan	“鄰避運動”在澳門的興起及其治理——以美沙酮服務站選址爭議為個案	論文類三等獎 Third Prize (Paper)
王禹 <b>Wang Yu</b>	“一國兩制”架構下的授權理論研究	論文類二等獎 Second Prize (Paper)	王長斌 <b>Wang Changbin</b>	澳門博彩法律制度	著作類優異獎 Merit Prize (Monograph)
盛力 <b>Sheng Li</b>	Rethinking the Impacts of Foreign Investors on Urban Development: The City of Macao	論文類二等獎 Second Prize (Paper)	冷鐵勳 <b>Leng Tiexun</b>	一國兩制與澳門特區制度建設	著作類優異獎 Merit Prize (Monograph)
婁勝華 <b>Lou Shenghua</b>	全球史觀與澳門治理史研究	論文類二等獎 Second Prize (Paper)	黃雁鴻 <b>Wong Ngan Hong</b>	同善堂與澳門華人社會	著作類優異獎 Merit Prize (Monograph)
黃兆輝 <b>Wong Shiu Fai</b>	小政府大社團：澳門的後—後現代性與後傳統生活	論文類三等獎 Third Prize (Paper)	楊允中 <b>leong Wan Chong</b>	“一國兩制”成功實踐的啟示—對澳門回歸十五年巨變必然性的基本認知	著作類優異獎 Merit Prize (Monograph)
謝四德 <b>Che Sei Tak</b>	一國兩制下澳門產業結構優化	論文類三等獎 Third Prize (Paper)	賴偉良 <b>Lai Wai Leung</b>	Macao's Welfare Model: An Extreme World of Welfare Capitalism?	論文類優異獎 Merit Prize (Paper)
陳嘉賢 <b>Chan Ka Yin</b>	The Relationship between Universal Human Values and Adolescent Problem and Pathological Gambling	論文類三等獎 Third Prize (Paper)	Teresa Sena	澳門史資料之搜集——以〈澳門檔案(1929-1988)〉為中心	論文類優異獎 Merit Prize (Paper)
龍穎兒 <b>Lung Wing Yi</b>	A Blended Needs Analysis – Critical Genre Analysis and Needs Analysis of Language and Communication for Professional Purposes	論文類三等獎 Third Prize (Paper)	曾忠祿 Zeng Zhonglu / Catherine Prentice / Brian Edward King	To Gamble or Not? Perceptions of Macao Among Mainland Chinese and Hong Kong Visitors	論文類優異獎 Merit Prize (Paper)

註：以粗體標示之作者為理工教職員。

Remarks: Authors highlighted in bold characters are from MPI.

## 師生同獲專業殊榮，體現教學相長

電腦學學士學位課程羅棧驛校友與李日昇副教授、謝丹嫻校長合著之論文“基於中文微博情感分析的澳門博彩業評估”在“歐亞地區電子政府與開放社會之挑戰”研討會（EGOSE 2015）中獲選為優秀論文。該論文主要透過運用微博信息及電腦算化，來研究微博使用者對澳門博彩業及各酒店行業的服務滿意度。研討會由俄羅斯著名的聖光機大學主辦，由41位來自美國、歐洲等地專家組成評審委員會進行雙向匿名評審。在43份獲接納論文中，委員會再挑選當中4篇頒授優秀論文獎。論文原為該生修讀電腦學學士學位課程之畢業報告，足證本院致力培養學生在校期間具備研究的能力。

電腦學課程師生合著之論文“基於中文微博情感分析的澳門博彩業評估”在“歐亞地區電子政府與開放社會之挑戰”研討會中獲選為優秀論文

—  
Student-faculty joint paper in Computing awarded Best Paper at EGOSE 2015

## Student and Faculty Professional Achievements Reflect the Fact That Teaching and Learning Grow Together

A research paper, entitled “Evaluating Macao’s Gaming Industry Using Sentiment Analysis on Weibo Tweets”, authored by Luo Yanlong (MPI graduate), Associate Professor Lei Iat Seng and Dr. Tse Tan Sim of the Computing Programme was selected as Best Research Paper at the conference “Electronic Governance & Open Society: Challenges in Eurasia”. The research mainly used Weibo Tweets and computerised calculation to study the satisfaction level of the microblogging users towards Macao’s gaming industry and services provided by the hotel industry. This international conference was organised by the renowned ITMO University in Russia. The judging panel consisted of 41 experts from the US and Europe. The panel accepted 43 papers after double-blind review, with only 4 papers being awarded “Best Research Paper”. The award-winning paper was based on the student’s final year project in the Computing programme, and is recognition of the programme teams’ devoted efforts to develop students’ research abilities while still in college at MPI.



藝術高等學校梁劍英副教授指導的音樂課程學生夏雲峰、李鈺怡、李林諭及雷諾文分別在澳門、香港、珠海、廣州及台灣等地參加比賽，屢獲佳績，獲獎數量超過10項。為表揚梁劍英副教授培養音樂人才，熱心貢獻不遺餘力，亞洲鋼琴家協會及台灣音符田文化藝術分別向梁副教授頒授“優秀鋼琴導師”及“優秀指導賞”獎狀。該校王曦副教授則帶領音樂課程學生伍景聰、彭朗琪和王淞，參加在貴州師範大學音樂學院舉辦的“珠江·愷撒堡”第四屆全國高校音樂教育專業聲樂比賽。王曦副教授及學生彭朗琪最終在教師及學生參賽組別過千名參賽者中，贏得教師“美聲組二等獎”以及本科生“美聲組三等獎”。

梁劍英副教授悉心指導音樂課程學生，奪得海峽兩岸不少獎項

Luong Kim Ying, Associate Professor of the Music programme, provides guidance to her students who have proceeded to win numerous cross-strait awards

Students from Bachelor of Arts in Music programme, Xia Yunfeng, Li Yuyi, Li Linyu and Loi Nok Man, under the guidance of Associate Professor Luong Kim Ying, won over 10 awards in various competitions held in Macao, Hong Kong, Zhuhai, Guangzhou and Taiwan. In recognition of Associate Professor Luong's efforts in cultivating music talents, the Association of Asian Pianists and the Artists of Taiwan Music Fields presented her with the certificates of "Outstanding Piano Instructor" and "Excellent Guidance Award" respectively. Associate Professor Wang Xi led Music programme students Ng King Chung, Pang Long Kei and Wang Song, to participate in the "Pearl River, Caesar Piano," the Fourth National College Music Education Professional Vocal Competition, organised at the Guizhou Normal University School of Music. Associate Professor Wang Xi and student Pang Long Kei won the second prize and third prize in respective vocal groups of over 1,000 teachers and students participating in the contest.



語言暨翻譯高等學校師生在第五屆全國口譯大賽中勇奪全國口譯大賽團隊賽冠軍及交替傳譯優秀獎、同傳邀請賽優秀獎。中英翻譯課程學生張靜儀，與其指導老師林燕玲副教授，並於大區團隊賽榮獲冠軍及交替傳譯總決賽（個人賽）榮獲優秀獎。同為中英翻譯課程學生的梁雋，在區慧卿副教授指導下，也榮獲同傳邀請賽優秀獎。在是次比賽中，張靜儀代表港澳台區，與另兩名分別來自澳門及香港之大學的參賽者組成代表隊，以最高總成績，力壓其他賽區精英，榮獲大區團隊賽冠軍，為本院及澳門增添殊榮。

張靜儀同學（左四）勇奪第五屆全國口譯大賽大區團隊賽冠軍

Zhang Jingyi (4<sup>th</sup> left) is the Team Champion of the 5<sup>th</sup> All China Interpreting Contest

Teachers and students of the School of Languages and Translation won the National Interpreting Contest Team Champion and the Consecutive Interpretation Excellence Award and Invitational Simultaneous Interpretation Excellence Award in the 5<sup>th</sup> National Interpreting Contest. Zhang Jingyi from the Bachelor of Arts in Chinese-English Translation and Interpretation programme won the Regional Team championship and the Consecutive Interpretation Finals (Individual Competition) Excellence Award, with her instructor Associate Professor Lily Lim. In addition, Leong Chon from the same Bachelor programme received the Excellence Award of the Simultaneous Invitational Tournament under the guidance of Associate Professor Ao Vai Heng. Our student Zhang Jingyi represented the Hong Kong-Macao-Taiwan region, and together with two other participants from universities in Macao and Hong Kong formed the Regional Team and went on to beat the other regional elites with the highest total score and win the regional team championship, as well as, winning glory for MPI and Macao.



## 學生體藝展能，積極為澳爭光

本學年，本院學生在多項體育和藝術比賽中取得驕人成績，為澳門爭光。

體育暨運動高等學校學生的蘇楚雯於第六屆東亞運動會為澳門取得一面銅牌，其後又在內蒙古“亞青賽”勇奪一金三銀佳績，其表現得到特區政府及各界人士肯定，並因而於本學年獲特區政府頒發體育功績勳章。同為體育暨運動高等學校學生的黃俊華、趙偉強、胡諾言、蔣沛成、蘇楚雯，於2015年11月代表澳門參加在印尼雅加達舉行之第十三屆世界武術錦標賽。黃俊華獲得男子南棍金牌、南拳銀牌，趙偉強獲得男子南拳金牌，胡諾言獲得男子大刀銀牌，為澳門奪得兩金兩銀佳績。本學年，代表澳門赴外地參賽的本院健兒還包括：

- 羅協銘、歐永健、邱培樂赴瀋陽參加第一屆亞洲大學生三人籃球錦標賽。
- 鄭振輝、王子維、林潤生、鄧楚軒赴福州參加第一屆全國青年運動會。
- 林嘉樂赴淮安參加AFC U-19外圍賽。
- 廖俊浩赴泰國參加第九屆亞洲青少年及第十六屆亞洲青年柔道錦標賽。
- 溫偉智赴利馬參加2015年世界青少年羽毛球錦標賽。
- 陳浩邦赴馬六甲參加2015世界室內單車錦標賽。
- 何文輝、高悅昌、林嘉誠參加第十三屆粵澳杯足球賽。
- 楊子賢赴多哈參加第七屆亞洲室內田徑錦標賽。
- 趙雅怡赴亞德萊德參加第十二屆亞洲龍舟錦標賽。

## Students' Athletic and Art Superiority Won Glory for Macao

In this academic year, our students have achieved remarkable results in a number of sports and art competitions, winning glory for Macao.

Sou Cho Man from the School of Physical Education and Sports, won a bronze medal in the sixth East Asian Games for Macao and later won one gold and three silver medals in the Inner Mongolia "Yaqing Sai" ("Asian Youth League"). Her achievements were acclaimed among the Macao SAR Government and different sectors of the public, and thus in this academic year, the SAR Government awarded Sou Cho Man the Medal of Merit in Sports. In November 2015, Huang Junhua, Chio Wai Keong, Wu Nok In, Cheong Pui Seng, and Sou Cho Man represented Macao to join the 13<sup>th</sup> World Wushu Championship held in Jakarta, Indonesia. Huang Junhua won the gold medal of Men's Nangun and the silver medal in Men's Nanquan, Chio Wai Keong won the gold medal in Men's Nanquan, and Wu Nok In won the silver medal in Men's Broadsword for Macao. Spectacularly, they won two gold and two silver medals in total. In this academic year, representatives of Macao were the following students:

- Lo Hip Meng, Ao Weng Kin, and lao Pui San attended the 1<sup>st</sup> Asian Universities Three Player Basketball Championship in Shenyang, China.
- Tang Cho Hin, Lam Ion Sang, Wong Chi Wai and Cheang Chan Fai attended the 1<sup>st</sup> National Youth Games in Fuzhou, China.
- Lam Ka Lok attended the AFC U-19 Qualification in Huai'an City, Jiangsu Province, China.
- Lio Chon Hou attended the 9th Asian CADET & 16<sup>th</sup> Asian JUNIOR Judo Championships in Thailand.
- Wan Wai Chi attended the BWF World Junior Championships 2015 in Lima, Peru.
- Chan Hou Pong attended the UCI Indoor Cycling World Championships 2015 in Melaka, Malaysia.
- Ho Man Fai, Kou Ut Cheong and Lam Ka Seng attended the 13<sup>th</sup> Guangdong-Macao Football Tournament.
- Yang Zixian attended the IAAF World Indoor Championships in Athletics in Doha, Qatar.
- Chio Nga I attended the 12<sup>th</sup> Asian Dragon Boat Championships in Adelaide, Australia.

藝術高等學校視覺藝術學士學位課程學生蘇文樂，憑畫作 Working Alone（獨自工作）、The September After 18 Years（十八年後的九月）入選第204屆英國皇家水彩展，並以 Working Alone 取得 The Leathersellers' Award。蘇文樂於去年已憑畫作 Mario Night（馬利奧之夜）榮獲英國皇家水彩學院 The John Purcell Paper Prize。同為藝術高等學校學生的張國斌則代表澳門參加 Adobe ACA 多媒體設計軟件技能全球大賽，並勇奪大專組季軍。



Filipe Miguel das Dores from the Visual Arts programme of School of Arts, was selected for the 204<sup>th</sup> Royal Institute of Painters in Water Colours exhibition displaying two pieces of his work, "Working Alone" and "The September After 18 Years", and he was awarded The Leathersellers' Award for the piece "Working Alone". In the previous year, he was awarded the John Purcell Paper Prize by the Royal Institute of Painters in Water Colours for his entry "Mario Night". His peer colleague, Cheung Kuok Pan, represented Macao by participating in the Adobe ACA multimedia design software skills global competition, and won third place in the college category.

蘇文樂同學榮獲英國皇家水彩學院 The Leathersellers' Award

Filipe Miguel das Dores received the Leathersellers' Award from the Royal Institute of Painters, UK

## 資訊科技大賽揚威泛珠三角

由本院及澳門電腦學會聯合主辦的“2016泛珠三角大學生計算機作品賽總決賽”於2016年7月在澳門理工學院舉行。比賽由來自廣東、江西、福建、湖南、海南、貴州、雲南、四川、重慶、廣西、台灣地區、香港及澳門等13個泛珠省市及地區超過兩萬多名大學生參加。澳門理工學院、華南理工大學、海南大學、西南林業大學及廈門理工學院榮獲金獎。

本院學生在資訊科技大賽中佳績不斷，電腦課程學生曹嘉誠及肖宇濱代表本院取得泛珠三角總決賽金獎，成績令人鼓舞。在第14屆“挑戰盃”全國大學生課外學術科技作品競賽中，由鄭易知、陶明玉、戴麗筠、何柏蒼、曾理、王亞東、王琳、熊瑋瑋、張聰、谷子豐及田馨穎所組成的三支隊伍，為本院取得兩項二等獎及一項三等獎的佳績。此外，梁鴻達、林彩月、宋燕雯榮獲“2015澳門資訊及通訊科技大獎賽”優異獎。

## Outstanding Results from the IT Competitions of the Pan-Pearl River Delta Region

The 2016 Pan-Pearl River Delta Region Universities IT Project Competition, jointly organised by MPI and Macao Computer Society, was held in July 2016 in Macao. More than 20,000 students from 13 cities and regions within the Pan-Pearl River Delta Region, including Guangdong, Jiangxi, Fujian, Hunan, Hainan, Guizhou, Yunnan, Sichuan, Chongqing, Guangxi, Taiwan, Hong Kong and Macao participated in the competition. Among all participants, MPI, South China University of Technology, Southwest Forestry University, Xiamen University of Technology and Hainan University received the Gold Award.

MPI students achieved outstanding results in information technology competitions. Students Chou Ka Seng and Xiao Yubin won the gold medal at the Pan-Pearl River Delta Region finals. At the National Undergraduate Extra-Curricula Science and Technology Competition of the 14<sup>th</sup> National Challenge Cup, three MPI teams, formed by Zheng Yizhi, Tao Mingyu, Dai Liyun, He Baihui, Zeng Li, Wang Yadong, Wang Lin, Xiong Weiqi, Zhang Cong, Gu Zifeng and Tian Xinying, won two second prize awards and one third prize award. In addition, MPI Students Leong Hong Tat, Lam Choi Ut and Song Yanwen achieved the merit award in the “Macao ICT Awards 2015”.



本院學生在資訊科技大賽揚威泛珠三角，獲得金獎

Our students achieved outstanding results—“gold medal” in the Information Technology Competition of the Pan-Pearl River Delta Region

## 學生演辯才能大賽中盡展現

本院致力於學生的全人發展，溝通、演說、思辯才能為培養其綜合能力的重點之一。學生在接受日常訓練外，還積極參與各類演說、辯論比賽，藉以自我挑戰、鍛鍊，力求精益求精。本學年，學生在各項演辯比賽中充份展現理工風采，表現優秀，榮獲佳績：

- 廣東話辯論隊榮獲澳門研賭匯2016大學生組冠軍、全澳年辯論公開賽2016青年盃冠軍。
- 簡慧敏獲2015“外研社杯”全國英語大賽三等獎。
- 廣東話辯論隊獲第十三屆澳門高等院校學生辯論賽（廣東話組）冠軍，陳紫欣、關家熹、賀明揚、黎潔玲獲最佳辯論員。
- 廣東話辯論隊榮獲全澳青年辯論公開賽2015青年盃季軍，黎潔玲獲決賽最佳辯論員。
- 廣東話辯論隊榮獲第四屆時事特搜大賽冠軍，黎潔玲獲決賽最佳辯論員。
- 普通話辯論隊獲2015粵港澳高校普通話辯論賽季軍，劉曦冉獲最佳辯手。
- 張佩穎獲第十四屆全澳英語演講大賽季軍及最佳風度獎、第十三屆汕頭大學英語節英語演講比賽季軍、第二十一屆“21世紀杯”全國英語演講比賽三等獎。
- 田馨穎、谷子豐獲第十三屆澳門高等院校學生辯論賽（英語組）亞軍。
- 李睿萍獲第十三屆葡萄牙語演講比賽亞軍。
- 趙戈、王皓然、林逸詩獲第五屆“今經樂道”經濟熱點分析大賽最佳人氣獎。

## Students' Debate Talents Showed in Competitions

MPI is devoted to students' holistic development. Effective communication and critical thinking abilities are major attributes that make students well-rounded. Students not only worked hard in the daily training, but also actively participated in various kinds of speech and debate competitions to challenge themselves and sharpen their skills. In this academic year, students shone in each debating competition that they participated in, showing their debating talents and achieving good results with their outstanding performance as follows:

- The Cantonese Debating Team won the Championship in the Macao "Yan Du Hui" 2016 (University Category) and the "Macao Teenagers Debate Open 2016".
- Kan Wai Man received the Third Award in the 2015 "FLTRP Cup" English Public Speaking Contest.
- The Cantonese Debating Team won the Championship (Cantonese Category) at the "13<sup>th</sup> Macao Inter-Varisty Debating Competition". Chan Chi lan, Kuan Ka Hei, Ho Meng leong and Lai Kit Leng were elected as the Best Debaters.
- The Cantonese Debating Team achieved the Second Runner-up in the "Macao Teenagers Debate Open 2015". Lai Kit Leng was elected as the Outstanding Debater in the Final.
- The Cantonese Debating Team was the Champion in the "4<sup>th</sup> Current Affairs Debating Competition". Lai Kit Leng was elected as the Outstanding Debater in the Final.
- The Putonghua Debating Team achieved the Second Runner-up at the "2015 Guangdong-HK-Macao Universities Putonghua Debating Contest. Liu Xiran was elected as "The Best Debator" in the Contest.
- Cheung Pui Weng achieved the Second Runner-up and Best Manner Award in the 14<sup>th</sup> Macao-wide English Speech Contest, the Second Runner-up in the Speech Competition at Shantou University's 13th Annual English Festival and the Third Prize in the "21st Century Cup" National English Speaking Competition.
- Tian Xinying and Gu Zifeng achieved the First Runner-up in the "13<sup>th</sup> Macao Inter-Tertiary Debating Competition" (English Category).
- Li Ruiping achieved the First Runner-up at "The 13<sup>th</sup> Speech Competition".
- Zhao Ge, Wang Haoran and Lam Yat Sze received the most popular award in the "5<sup>th</sup> Contemporary Economic Analysis Competition".